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Abstract

        
The congenital mesoblastic nephroma is clearly distinguishable from Wilms' tumour. Almost exclusively it becomes manifest in early infancy. From the literature 71 established cases were compiled, 3 own cases have been added.


        
 By many authors this tumour was characterized as benign. There has been, however, a total of 7 recurrences. An epicritical review is given of the course of one own case. The complications arising from radio-and chemotherapy clearly indicate that surgery is the method of choice for semi-malignant tumour.


      
        
Zusammenfassung

        
Das konnatale mesoblastische Nephrom ist eine vom Wilmstumor eindeutig abgrenzbare Läsion. Sie manifestiert sich fast ausschließlich im frühen Säuglingsalter. Aus der Literatur ließen sich 71 sichere Fälle zusammenstellen. Auf 3 eigene Beobachtungen kann hingewiesen werden.


        
 Von vielen Autoren wurde der Tumor als gutartig bezeichnet. Wir können jedoch auf insgesamt 7 Rezidive aufmerksam machen. Der Verlauf einer eigenen Beobachtung wird epikritisch vorgestellt. Die Komplikationen unter einer Radiochemotherapie bei diesem semimalignen Tumor machen noch einmal deutlich, daß nur eine alleinige operative Tumortherapie infrage kommt.
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